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Onderwerp Statenbrief: Vervoerplannen 2019 Syntus en U-OV 
 
Voorgestelde behandeling: ter informatie 
 
 
Geachte dames en heren, 
 
 
Inleiding 
 
Aanleiding 
Voor de concessie Tram en Bus Regio Utrecht (U-OV) en de concessie Streekvervoer Provincie Utrecht (Syntus)  
geldt dat er minimaal één keer per jaar een vervoerplan wordt opgesteld door de concessiehouders in overleg 
met de provincie. Het vervoerplan bevat de voorgestelde wijziging van de dienstregeling en de daarbij horende 
mutaties in dienstregelingsuren (dru). Deze wijziging gaat elk jaar meestal in december in en loopt daarmee gelijk 
aan de start van de nieuwe NS-dienstregeling.  
 
De afgelopen tijd hebben wij u meegenomen in de totstandkoming van de vervoerplannen 2019, waaronder het 
consultatieproces met reizigers, gemeenten en het ROCOV. Op 11 september 2018 hebben wij de plannen 
vastgesteld en met deze brief informeren wij u hierover.  
 
Voorgeschiedenis 
Voor het opstellen van vervoerplannen geven wij elk jaar inhoudelijke, financiële en procesmatige uitgangspunten 
mee aan U-OV en Syntus. Op 6 februari 2018 hebben wij de uitgangspunten 2019 vastgesteld en per brief aan 
Qbuzz en Syntus meegedeeld. Hierbij hebben wij aandacht gevraagd voor een aantal generieke uitgangspunten 
en meer concessiegebonden uitgangspunten, bestaande uit:  

- Inspelen op actuele reizigersaantallen- en bewegingen, verkeersdoorstroming en andere ontwikkelingen 

(regulier onderhoud).  

- Opening busstation Utrecht CS Centrumzijde en bepalen reizigersefficiënte perronindeling. 

- Afstemmen samenloopcorridors U-OV en Syntus (tijdsligging en aansluitingen). 

- Optimaliseren en afstemmen busnetwerk en vervoeraanbod Zeist, in het bijzonder tussen Utrecht CS en 

station Driebergen-Zeist. 

- Onderzoek naar verbetermogelijkheden nachtnet door U-OV en Syntus. 

Voorbereiden start (deel)exploitatie Uithoflijn en aanpassing van busnetwerk.  

- Uitwerken pilot maatwerkvervoer Eiland van Schalkwijk. 

- Verbeteren betrouwbaarheid en capaciteit spitslijnen van/naar Utrecht Science Park vanuit Amersfoort, 

Leusden, Bunschoten, Soest en Gouda. 

- Inspelen op nieuwe concessie Amstelland Meerlanden. 



 

  

Belangrijk verschil met eerdere jaren is dat wij aan beide vervoerders hebben gevraagd om naast de gebruikelijke 
stakeholders ook reizigers en inwoners via consultatie te betrekken bij de planvorming. Beide vervoerders hebben 
hieraan invulling gegeven en een breed consultatieproces gevolgd waarbij reizigers en andere belangstellenden 
een reactie hebben kunnen geven op de ontwikkelrichting van het vervoerplan. Voor Syntus heeft dit 
plaatsgevonden vroeg in het proces met diverse keuzemogelijkheden die voorgelegd zijn aan reizigers en andere 
stakeholders. Voor U-OV is dit gebeurd op basis van een concept vervoerplan met uitgewerkte voorstellen.  
 
In de uitgangspunten zijn ook de financiële kaders meegegeven voor beide concessies. Voor U-OV moet het plan 
passen binnen het gestelde dienstregelingsplafond van 950.000 dru voor een kalenderjaar (52 weken). Voor 
Syntus geldt een vaststaand meerjarig subsidiebedrag zoals in het bestek is meegegeven.  
 
Met deze randvoorwaarden hebben Qbuzz en Syntus een nieuw vervoerplan opgesteld. Hierover bent u ook 
geinformeerd met een statenbrief en informatiesessies op 5 maart 2018 en 11 juni 2018.  
 
Essentie / samenvatting 
 
De nieuwe vervoerplannen 2019 gaan over de periode 9 december 2018 tot 15 december 2019 en bevatten 
diverse wijzigingen van het vervoeraanbod, bestaande uit enkele besparingen en uitbreidingen. Hieronder enkele 
opvallende wijzigingen zoals door ons vastgesteld: 

 
U-OV Vervoerplan 2019: 

- Start van deelexploitatie Uithoflijn tussen Vaartsche Rijn NS en USP. 

- Opening van busstation Utrecht CS Centrumzijde. 

- Introductie van pilot met flexibel vervoer op Eiland van Schalkwijk / Houten-Zuid. 

- Inzet van groter materieel op taxibuslijnen en opheffen spitsritten.  

- Routewijziging buslijnen 5/77 door herinrichting Voorstraat in Utrecht.  

- Avondbediening buslijn 65 om in te spelen op ruimtelijke ontwikkeling Nieuwegein-Oost.  

- Optimalisatie van het nachtnet met nieuwe nachtlijn naar Leidsche Rijn, nieuwe bediening op vrijdag en 

opheffen van nachtlijn 477 naar Bilthoven e.v. 

 
Syntus Vervoerplan 2019: 

- Nieuwe spitsbuslijn van Woudenberg naar USP. 

- Verbetering (o.a. meer ritten) van buslijnen naar USP vanuit Amersfoort, Leusden en Montfoort. 

- Frequentieverlaging op diverse stadslijnen in Amersfoort. 

- Uitbreiding 656 in Amersfoort door groeiende vervoervraag.  

- Optimalisatie van het nachtnet met o.a nieuwe route lijn N20  door Zuilen en Overvecht.  

 
In bijlage 1 treft u een volledig overzicht van de wijzigingen in het U-OV en Syntus Vervoerplan 2019 ten opzichte 
van de huidige dienstregeling 2018. Bijlage 2 en 3 bevatten de vervoerplannen 2019 van U-OV en Syntus. 
 
Consultatie 
 
De voorstellen zijn mede tot stand gekomen na consultatie van alle gemeenten en het Regionaal Overleg 
Consumentenplatforms Openbaar Vervoer (ROCOV). Beide vervoerders hebben een brede internetconsultatie 
georganiseerd waarbij reizigers, gemeenten en andere belanghebbenden de mogelijkheid kregen om te reageren 
op de plannen. De maatschappelijke belangstelling voor de consultatie was groot en dit heeft geleid tot bijna 
1.000 (positieve en negatieve) reacties tijdens het vervoerplanproces, waarvan 280 op U-OV en 700 voor Syntus 
(zie bijlage 2 en 3). U-OV en Syntus hebben alle reacties betrokken in de voorliggende vervoerplannen 2019. Op 
3 september 2018 bent u hierover geinformeerd tijdens een informatiesessie. 
 
Aanvullende toelichting ROCOV: 
Het traject met adviesorgaan ROCOV is constructief verlopen voor beide vervoerders. De ontvangen reacties en 
beantwoording van de vervoerders is opgenomen in beide vervoerplannen (zie bijlage 2 en 3).  
Samenvattend kan gesteld worden dat het ROCOV in grote lijnen akkoord gaat met de keuzes die Syntus heeft 
moeten maken. ROCOV is kritisch over het gelijkblijvende exploitatiebudget en het inkorten van de 
scholierenlijnen naar het Driestar College. ROCOV snapt (maar is er geen voorstander van) dat als gevolg van 
het vaste budget het nodig is om maatregelen te nemen die niet altijd in het belang van de reiziger zijn, ter 
compensatie van de extra rijtijd die benodigd is vanwege de verminderde doorstroming. Het ROCOV is positief 
over het starten van een nieuwe OV-verbinding vanuit Veenendaal naar De Uithof.  
Het ROCOV heeft ook positief gereageerd op het plan van U-OV. Net als bij het plan van Syntus is het ROCOV 
kritisch op de financiële ruimte die de provincie beschikbaar stelt om in te spelen op de reizigersgroei en betreurt 
ROCOV dat enkele ritten op bestaande buslijnen hierdoor verdwijnen. Verder heeft het ROCOV in haar reactie 



 

  

vooral diverse inhoudelijke en procesmatige aandachtspunten benoemd. De vervoerder heeft deze 
aandachtspunten in behandeling genomen.  
 
Bestuurlijke reactie op de vervoerplannen 
Op het vervoerplan van U-OV hebben wij ook een bestuurlijke reactie ontvangen van de U10. De reactie is 
overwegend positief en bevat enkele aandachtspunten, vragen en wensen voor volgende vervoerplannen. De 
ontvangen U10-brief en onze reactie hierop zijn te vinden in bijlage 4 en 5. 
 
Kanttekeningen 
 

1. De rol van de provincie verschilt in beide concessies  

De twee concessies in de provincie Utrecht hebben elk een eigen bestek, waarbij de rolverdeling tussen provincie 
en vervoerder niet hetzelfde is vastgelegd. Dit heeft onder andere tot gevolg dat er per concessie een vervoerplan 
wordt opgesteld waarbij de vervoerders elk een eigen werkwijze hanteren richting gemeenten, het ROCOV en 
andere belanghebbenden. Daarbij is Syntus geheel opbrengstverantwoordelijk en heeft zelf de ontwikkeltaak, 
terwijl het bij U-OV gaat om met de provincie gedeelde verantwoordelijkheden waarbij de opbrengsten bepalend 
zijn voor OV-bestedingsruimte en de vervoerder door de provincie directer kan worden bijgestuurd. Hiervoor is 
destijds gekozen om de ontwikkeling van U-OV beter te kunnen aanpassen aan de hoge dynamiek van het 
gebied waarbij vooral de bouw van de Uithoflijn en de verbouwing van Utrecht Centraal in het oog springen.  

 
2. Ontwikkeling dienstregelingsuren is bepalend voor keuzes in vervoerplannen 

De ontwikkeling van dienstregelingsuren verloopt niet hetzelfde in beide concessies waardoor verschillen 
ontstaan in de jaarlijkse vervoerplannen. Voor de Syntus concessie geldt dat bij start van de nieuwe concessie 
een forse toename van het vervoeraanbod (dienstregelingsuren) met 18% heeft plaatsgevonden. Dit is het 
aanbod dat de vervoerder geoffreerd heeft, passend binnen de gedurende de looptijd van de concessie 
gelijkblijvende concessiebijdrage (behoudens indexering). Syntus heeft geoffreerd om met deze middelen een 
reizigersgroei van 22% te willen behalen in de periode van 2017 tot 2023. Het gevolg is dat er bij Syntus bij elk 
plan sprake is van herverdeling van het (bij aanvang van de concessie eenmalig toegenomen) vervoeraanbod, 
waarbij dienstregelingsuren afgestemd worden op de actuele vervoervraag. 
In de U-OV concessie heeft bij de aanvang van de nieuwe concessie geen uitbreiding plaatsgevonden, maar 
gebeurt dit jaarlijks vraaggericht, op basis van de toename van (reizigers)opbrengsten. Bij U-OV gaat het dus om 
een combinatie van herverdeling van het vervoeraanbod en de inzet van (beperkte) jaarlijkse uitbreidingen van 
het vervoeraanbod (2019: +0.5% dienstregelingsuren). 

 
3. Effecten van verkeersdoorstroming op vervoeraanbod 

De toename van verkeersdrukte heeft een negatieve invloed op de verkeersdoorstroming van bussen. Hierdoor 
neemt de rijtijd toe en de betrouwbaarheid af. Voor vervoerders betekent dit een noodzakelijke aanpassing van 
de dienstregeling. Extra rijtijd in de dienstregeling betekent een toename van het aantal dienstregelingsuren. Bij 
gelijkblijvende middelen gaat dit ten koste van het totale vervoeraanbod. Anders gezegd: als gevolg van minder 
doorstroming in 2019 krijgen we ‘minder OV product voor hetzelfde geld’. Voor de verbetering van de 
doorstroming vindt voortdurend overleg plaats met betrokken wegbeheerders, waarbij ingezet wordt op kansrijke 
projecten die op de korte termijn verbetering teweegbrengen.  

 
4. Invoering flexibel vervoer op Eiland van Schalkwijk /Houten-Zuid onder voorbehoud van technische 

uitwerking 

Op verzoek van de U10-gemeenten is de voorbereiding gestart voor de uitwerking van een pilot flexibel vervoer 
op het Eiland van Schalkwijk en Houten-Zuid. Deze pilot is onderdeel van het programma Smart Mobility en 
Innovatieprogramma Fysieke Leefomgeving. Het doel van de pilot is om te komen tot een efficiënte en 
aantrekkelijke OV-voorziening voor de huidige kernen en (nieuwe) recreatieve voorzieningen in dit gebied. 
Hiervoor heeft U-OV een voorstel opgenomen in het concept vervoerplan 2019. De geplande invoering van het 
voorstel is vooralsnog bij start dienstregeling, maar is afhankelijk van o.a. de ontwikkeling van de app door derden 
en nadere technische uitwerking.  

 
5. Uitbreiding concessiegebied naar Vijfheerenlanden 

Op 10 juli 2018 hebben wij besloten de U-OV-concessie per 1-1-2019 uit te breiden met de huidige gemeenten 
Zederik en Leerdam, die dan samen met Vianen opgaan in de nieuwe gemeente Vijfheerenlanden. Vervoerder 
Qbuzz start op 9 december 2018, waarbij de provincie Zuid-Holland in de periode tot en met 31 december 2018 
nog opdrachtgever is. Het nieuwe vervoerplan volgt in het eerste jaar een apart proces en wordt medio oktober 
door ons vastgesteld. Hierna informeren wij u met een statenbrief.  
 

6. Wijzigingen buurtbus wijken soms af van vervoerplan 

Voor de buurtbussen kunnen nog wijzigingen worden doorgevoerd die niet in het vervoerplan zitten. 
Buurtbusverenigingen stellen namelijk zelf, zich houdende aan de door provincie en de door de vervoerder 



 

  

gestelde uitgangspunten, een dienstregeling op. Zo wijzigen vooruitlopend op dit vervoerplan de routes van de 
buurtbuslijnen 522 (Weesp - Vreeland) en 575 (Soesterberg - Driebergen Rijssenburg). 

 

Overzicht van belangrijke discussies 
 
Tijdens de ontwikkeling van de vervoerplannen spelen de volgende discussies die wij graag met u willen delen. 
Veel van deze onderwerpen zijn ook aan bod gekomen in de voor u georganiseerde MME informatiesessie op 3 
september 2018.   
 
Algemeen 

- Soms schrappen om elders uit te kunnen breiden 

Omdat het jaarlijks beschikbare budget voor Syntus gedurende de concessieperiode gelijk blijft, kunnen er alleen 
extra lijnen en ritten worden toegevoegd (uitgedrukt in meer dienstregelinguren (DRU’s)) als er elders DRU’s 
worden geschrapt (o.a. door verlagen frequenties en/of schrappen van ritten). Voor U-OV speelt dit vanwege de 
andere concessievorm minder, maar ook daar is voortdurend de noodzaak om kritisch om te gaan met 
beschikbare middelen (zie kanttekeningen).  
Frequentieverlaging en/of schrappen van ritten gebeurt alleen bij voldoende restcapaciteit op de resterende ritten, 
waarmee het voorzieningenniveau dus op peil blijft en het aanbod in overeenstemming is met de vraag. In een 
aantal gevallen zijn er ook alternatieve reismogelijkheden met andere buslijnen voorhanden. De ruimte van deze 
besparingen wordt gebruikt om binnen de financiële kaders wijzigingen aan te brengen in het netwerk, zodat de 
concessiehouders voor zoveel mogelijk reizigers een goede dienstverlening kunnen waarmaken. Hiermee wordt 
invulling gegeven aan de doelstellingen in het nieuwe mobiliteitsplan 2019-2023.  
 
U-OV vervoerplan 2019 
 

1. Toekomst buslijn 2 in de Utrechtse binnenstad 

Voor de toekomst van de elektrische buslijn 2 zijn wij in gesprek met de betrokken vervoerder, gemeente Utrecht, 
bewoners, en andere stakeholders in dit gebied. Belangrijke aanleiding hiervoor is de trillinghinder die bewoners 
in de binnenstad ervaren als gevolg van de combinatie tussen voertuiggewicht, weginrichting en fundering van 
woningen. Tijdens de consultatie op het plan hebben betrokken bewoners een petitie ingediend met 180 
handtekeningen, waarbij wordt opgeroepen om een andere route te rijden en kleinere, lichtere bussen aan te 
schaffen.  De vervoerder heeft verschillende varianten onderzocht en komt tot de conclusie dat de huidige 
lijnvoering en materieel goed aansluit op vervoerbehoefte en de concessie-voorwaarden, waarbij redelijk te 
voorziene pieken dienen te worden opgevangen. Vanuit onze rol als concessieverlener gaan wij hierover verder 
in gesprek met de verantwoordelijke wegbeheerder, zoals ook opgenomen in onze reactie op de U10-brief. Hierbij 
is onze inzet een oplossing die past binnen ons financiële kader voor exploitatie en aansluit op de uitgangspunten 
van de concessie. 
 

2. Gemeentelijke keuzes herinrichting Voorstraat  

De nieuwe route van buslijn 7 en 55 is het gevolg van de gemeentelijke herinrichting van de Voorstraat. Hierdoor 
neemt de reistijd toe in één richting. De gemeente Utrecht kiest hier expliciet voor een inrichting die meer past bij 
langzaam verkeer (voetganger en fiets) en de verblijfsfunctie in dit gebied. Buslijnen 7 en 55 krijgen een route via 
de busbaan. Samen met de gemeente onderzoeken wij de mogelijkheden voor versnellingsmaatregelen elders in 
het netwerk. In reactie op deze herinrichting en de voorstellen in het vervoerplan is in onze reactie op de U10-
brief opgenomen dat wij begrip hebben voor deze voorstellen maar wel verwachten dat de bij andere projecten 
met een groter OV belang meer prioriteit uitgaat naar de kwaliteit van het OV. Immers gaat het hier om een 
gezamenlijk belang. Verder gaan wij komende periode de samenwerking intensiveren met gemeente Utrecht om 
bestaande ideeën voor verbetering van de doorstroming om te zetten naar concrete projecten.   
 

3. Opening busstation Utrecht CS Centrumzijde 

De opening van het nieuwe busstation Utrecht CS Centrumzijde staat gepland voor eind 2018. Een belangrijke 
voorwaarde voor de ingebruikname van het nieuwe busstation is dat deze naar tevredenheid van de provincie en 
de betrokken vervoerders wordt opgeleverd. Wij monitoren de voortgang van de oplevering van het busstation en 
omgeving samen met andere partijen (Projectorganisatie Uithoflijn en gemeente Utrecht). De projectorganisatie 
Uithoflijn treedt hierin op als regisseur voor de ingebruikname van het busstation om o.a. de voortgang te 
bewaken en te bevorderen waar nodig. 
 

4. Invoering flexibel vervoer op Eiland van Schalkwijk / Houten-Zuid 

Het voorstel biedt zowel voor- als nadelen voor reizigers. Zo neemt de bediening van het OV toe door ruimere 
bedieningstijden in het weekend en meer haltes op het eiland van Schalkwijk. Tegelijkertijd zijn reizigers 
genoodzaakt om 30 minuten voor vertrek een rit te reserveren via een app of per telefoon. De gemeente Houten 
neemt deel in de werkgroep en staat positief tegenover het voorstel. De implementatie vraagt om een zorgvuldig 
proces en de samenwerking met de gemeente Houten gaan wij in de komende periode verder intensiveren.  
 
 



 

  

5. Verminderen van spitsritten op dunne buslijnen – Westbroek en Kockengen 

Vanwege volmeldingen op diverse taxibuslijnen die de dorpen verbinden met stad Utrecht heeft de vervoerder 
een voorstel gedaan om het netwerk van kleine taxilijnen te herzien en op te waarderen naar buslijnen met 
grotere bussen, de zogenaamde midibussen. Door het rijden met grotere bussen vervalt de noodzaak om tijdens 
de spits met extra taxibussen te rijden om aan de vervoervraag te voldoen. Hierdoor nemen de reismogelijkheden 
tijdens de spits af (2x naar 1x per uur), maar daar staat tegenover dat reizigers vrijwel altijd mee kunnen en deze 
buslijnen voortaan volledig rolstoeltoegankelijk worden.  
 

6. Opheffen nachtlijn 477 (Utrecht - Bilthoven e.v.) als onderdeel van samenhangend voorstel 

In onze uitgangspunten hebben wij aan onze vervoerders gevraagd om een gezamenlijk verbetervoorstel te 
ontwikkelen. De vervoerders hebben hieraan op invulling gegeven op basis van actuele reizigersaantallen- en 
bewegingen. Het resultaat is een verbetering waarbij alle nachtlijnen voortaan rijden op vrijdag en zaterdag, de 
wijk Zuilen/Overvecht nu aangesloten is op nachtnet, en een samenhangende lijnnummering is ingesteld. 
Uiteraard is hierbij ook kritisch gekeken naar het gebruik, waarbij opviel dat het gebruik van buslijn 477 
onvoldoende was om deze nachtverbinding te continueren. Het gemiddelde gebruik lag met 9 reizigers per rit 
aanzienlijk lager dan het gemiddelde van 25 reizigers op andere buslijnen. Met deze wijziging blijft voor inwoners 
van De Bilt de mogelijkheid bestaan om gebruik te maken van nachtlijnen op de Utrechtseweg.   
 

7. Bestaande servicelijnen 14/15 (Utrecht) in de Händelstraat  

Om invulling te geven aan de vervoerbehoeften van kwetsbare groepen en senioren in de wijken Lombok, 
Leidsche Rijn, Oog in Al en Transwijk is eind 2017 een servicenetwerk ingesteld. Hiermee werd ingespeeld op 
een gemeentelijke wens om een passend OV-aanbod te bieden voor deze reizigersgroepen t.b.v. boodschappen 
en winkelen. Om hierbij goed aan te sluiten is ingezet op twee kwaliteitskenmerken: korte loopafstand naar de 
halte en de beschikbaarheid van een directe verbinding zonder overstap. De servicelijnen 14 en 15 hebben 
daarom een fijnmazige route en bedienen ook het winkelcentrum en huisartsenpraktijk in Oog in Al. Bewoners in 
de Händelstraat in de wijk Oog in Al maken zich zorgen over de leefbaarheid en veiligheid. De vervoerder heeft in 
haar consultatienota aangeven hierover in gesprek te treden met de gemeentelijke wegbeheerder.  
 

8. Bereikbaarheid bedrijventerrein Berg en Bosch 

Het bedrijventerrein Berg en Bosch is excentrisch gelegen in het noorden van de gemeente De Bilt. Voor de 
bereikbaarheid van Berg en Bosch zijn in 2017 afspraken gemaakt met de stichting bedrijventerrein Berg en 
Bosch. Het ging hierbij over de inzet van extra spitsritten o.b.v. 50-50 financiering. Belangrijke reden hiervoor is 
de combinatie tussen regulier OV en bedrijfsvervoer. De wens is geuit door de gemeente en Berg en Bosch om 
deze verbinding verder te verbeteren. In onze reactie op de U10-brief hebben wij aangegeven hierover graag in 
gesprek te treden met de vervoerder en Berg en Bosch.  
 
Syntus vervoerplan 2019 
 

1. Frequentieverlagingen stadslijnen 2, 4, 5 en 7 (Amersfoort) en lijn 70 (Soest – Amersfoort) 

De frequentie op deze stadslijnen wordt verlaagd. Volgens de analyse en toelichting van Syntus, zijn de 
frequentieverlagingen vervoerkundig verantwoord. De maximum gemiddelde bezetting per rit (in het drukste uur) 
bij de frequentieaanpassing op de stadslijnen 2 en 4 en streeklijn 70 wordt na aanpassing rond de 25 passagiers 
per rit. Op stadslijn 5 wordt de gemiddelde bezetting per rit maximaal 10 passagiers. Hiermee is het aanbod 
afgestemd op de actuele reizigersaantallen- en bewegingen. 
 

2. Bediening lijn 106 (Nieuwegein-Gouda) zaterdag 

Lijn 106 (Nieuwegein-Gouda) zal op zaterdag niet meer rijden. De bezetting is dusdanig laag (gemiddeld max. 4 
reizigers per rit) dat er geen sprake is van vraaggericht OV. De bezetting ligt dus onder de 6 reizigers per rit zoals 
opgenomen in het programma van eisen. Voor het grootste deel van de lijn zijn OV-alternatieven voorhanden 
middels andere buslijnen in de nabijheid.  
 

3. Opzet stadsdienst Woerden met flexibel OV avonden en zaterdag 

’s Avonds en in het weekend wordt voorgesteld om een flexibel OV-systeem in te voeren dat alleen zal uitrijden 
als er reizigers voor zijn en alleen zal rijden naar haltes waar de vraag is. De bezettingen op de huidige 
stadsdienstlijnen 3 en 5 zijn in de avonden en weekends zo laag dat niet gesproken kan worden van vraaggericht 
OV. Met het nieuwe flexibele concept wordt er ieder halfuur aangesloten op de trein. Dan staat er een busje klaar 
op het station en deze gaat rijden als er zich reizigers aandienen. Vanuit de wijken is het tot 30 minuten van te 
voren mogelijk om je voor een rit aan te melden. Vooraanmelding is noodzakelijk maar daar staat tegenover dat 
je vaak sneller op je bestemming bent omdat niet alle haltes worden aangedaan en dat het bedieningsgebied 
wordt uitgebreid.  
 

4. Scholierenlijn 646/647 Uithoorn/Mijdrecht-Gouda 

Syntus stelt voor om de scholierenlijnen uit Uithoorn en Mijdrecht naar het Driestar College in Gouda in te korten 
tot het station in Woerden. Deze lijnen rijden tussen Woerden en Gouda parallel aan de trein en bussen hebben 
veel vertraging op dit traject. Reistijd per december wordt met 15 min. verminderd maar de kosten stijgen. Insteek 



 

  

en provinciaal beleid is om parallelliteit bus/trein waar mogelijk te voorkomen. Voor deze lijnen geldt dat principe. 
Op 29 mei 2018 is in een gesprek met de directie van de school het voornemen medegedeeld. De school heeft bij 
Syntus bezwaar hiertegen aangetekend. In PS zijn door CU/SGP vragen gesteld over het inkorten van de lijnen. 
Op uw verzoek heeft Syntus de kosten van het instandhouden van de lijnen in beeld gebracht. Gedeputeerde 
Straat heeft u op 2 juli 2018 per memo geinformeerd over deze kosten (€ 1.267.550,- voor de resterende 
concessieduur). 
In afwijking van het vervoerplan hebben wij uit zorgvuldigheidsoverwegingen besloten om de betreffende lijnen dit 
volledige schooljaar door te blijven rijden naar het Driestar College in Gouda, zodat de ouders de tijd hebben om 
zich voor te bereiden op een alternatief. De inkorting van de lijn tot station Woerden gaat dus niet in op 9 
december a.s. maar aan het begin van de zomervakantie 2019 (13 juli 2019). 
 

5. Lijn 17 - 217 (Amersfoort - Leusden) en Servicelijn lokaal Leusden 

Syntus heeft in overeenstemming met de concessie-eisen in Leusden vanaf de start concessie gekozen voor een 
gestrekte lijnvoering (lijn 17/217) met een hoge frequentie. Leusden vindt dat het zuidelijk deel van Leusden 
Centrum en omgeving Biezenkamp door het vervallen van de oude Connexxionlijnen 77 en 78 niet goed meer is 
ontsloten met de nieuwe lijn 17. In onze brief aan de gemeente Leusden van 6 maart 2018 hebben wij toegelicht 
waarom wij de wens van de gemeente Leusden om terug te keren naar de oude lijnvoering niet willen en kunnen 
honoreren. In dezelfde brief hebben wij aan Leusden aangeboden om samen in te zetten op 
maatwerkoplossingen voor de reizigers die wegens beperkingen door het strekken van lijnen moeilijker toegang 
hebben tot het door Syntus geboden openbaar vervoer. Hierover is op 8 mei jl. wederom een bestuurlijk gesprek 
gevoerd met Leusden. In dat gesprek is toegezegd nogmaals te onderzoeken of aan de wensen van Leusden kan 
worden voldaan. Tevens is gemeld dat de lijnvoering in Leusden in juni 2019 wordt geëvalueerd en de resultaten 
daarvan met de gemeente worden gedeeld. Op 19 juni 2018 hebben wij een nieuwe brief naar het college van 
B&W van Leusden gestuurd, wederom met de strekking dat wij de opzet van de huidige lijnvoering handhaven en 
open blijven staan om samen met Leusden in te zetten op maatwerkoplossingen. 
 
Financiële consequenties 
De vastgestelde vervoerplannen 2019 passen binnen de vastgestelde begroting 2018 inclusief de doorkijk 
2019/2020, de op 6 februari 2018 vastgestelde Uitgangspunten 2019, en het meerjarige OV-kostenniveau zoals is 
vastgelegd in het nieuwe Mobiliteitsplan 2019-2023.  
 
Vervolgprocedure/voortgang 
Nu de vervoerplannen zijn vastgesteld beginnen de vervoerders met de voorbereiding van de dienstregeling voor 
de periode 9 december 2018 tot 15 december 2019. Voor de daaropvolgende dienstregelingsperiode 2020  
stellen wij begin 2019 nieuwe uitgangspunten op.  

 
Concreet voorliggende vraag aan statencommissie / Provinciale Staten  
Kennis te nemen van de door U-OV en Syntus opgestelde vervoerplannen en de bestuurlijke reactie op de 
ontvangen brief van de U10. 
 
Bijlages 

1. Overzicht vastgestelde wijzigingen; 

2. U-OV Vervoerplan 2019; 

3. Syntus Vervoerplan 2019; 

4. Brief U10 over U-OV Vervoerplan 2019; 

5. Reactie op de U10 brief over U-OV Vervoerplan 2019; 
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